

Aug 14-29, 2023

Romans 7–16

“OVERCOME EVIL WITH GOOD”

.14 bis .20 August, 2023

Römer 7–16

“BESIEGE DAS BÖSE DURCH DAS GUTE!”

Summary:

Romans 7. The law of Moses is fulfilled in Christ—Paul delights in the law of God after the inward man.

Romans 8. The law of Christ brings life and peace—Those adopted as children of God become joint heirs with Christ—God’s elect are foreordained to eternal life—Christ makes intercession for man.

Romans 9. Paul explains how the law of election (foreordination) operates—The people of Israel are chosen (foreordained) to receive the adoption, covenants, promises, and blessings of the gospel; yet they are not all Israel who are of Israel—They must seek their blessings by faith—The Gentiles also attain to righteousness and salvation by faith.

Romans 10. Salvation comes through righteousness to those who believe in Christ—Faith comes by hearing the gospel taught by legal administrators sent of God.

Romans 11. Israel was chosen (foreordained) according to the election of grace—But some harden their hearts against it—The Gentiles are adopted into the house of Israel—The gospel goes preferentially to the Gentiles until the fulness of the Gentiles.

Romans 12. Paul counsels the Saints to present their bodies as a living sacrifice, to use their own grace-given gifts, and to live as Saints should live.

Romans 13. Paul counsels, Be subject unto God’s ministers; keep the commandments; love one another; righteousness leads to salvation.

Romans 14. Avoid quarreling about opinions and making unrighteous judgment of each other—Every knee will bow to Christ—The kingdom of God embraces righteousness, peace, and joy in the Holy Ghost.

Zusammenfassung:

Römer 7. Das Gesetz des Mose wird in Christus erfüllt – Paulus erfreut sich am Gesetz Gottes nach dem inneren Menschen.

Römer 8. Das Gesetz Christi bringt Leben und Frieden – Diejenigen, die als Kinder Gottes adoptiert wurden, werden Miterben mit Christus – Gottes Auserwählte sind zum ewigen Leben vorherbestimmt – Christus tritt für den Menschen ein.

Römer 9. Paulus erklärt, wie das Gesetz der Erwählung (Vorherbestimmung) funktioniert: Das Volk Israel ist auserwählt (vorherordnet), um die Annahme, Bündnisse, Verheißungen und Segnungen des Evangeliums zu empfangen; Doch nicht alle Israeliten sind aus Israel – sie müssen ihren Segen durch Glauben suchen – auch die Heiden erlangen Gerechtigkeit und Erlösung durch Glauben.

Römer 10. Erlösung kommt durch Gerechtigkeit für diejenigen, die an Christus glauben – Glaube kommt durch das Hören des Evangeliums, das von von Gott gesandten Rechtsverwaltern gelehrt wird.

Römer 11. Israel wurde gemäß der Gnadenwahl erwählt (vorherordnet) – Aber einige verhärten ihr Herz dagegen – Die Heiden werden in das Haus Israel aufgenommen – Das Evangelium gelangt vorrangig zu den Heiden, bis die Fülle der Heiden erreicht ist.

Römer 12. Paulus rät den Heiligen, ihren Körper als lebendiges Opfer darzustellen, ihre eigenen Gnadengaben zu nutzen und so zu leben, wie Heilige leben sollten.

Römer 13. Paulus rät: Sei den Dienern Gottes untertan; Halte die Gebote; einander lieben; Gerechtigkeit führt zur Erlösung.

Römer 14. Vermeiden Sie es, über Meinungen zu streiten und sich gegenseitig ungerecht zu beurteilen. – Jedes Knie wird sich vor Christus beugen. – Das Reich Gottes umfasst Gerechtigkeit, Frieden und Freude im Heiligen Geist.

<p><i>Romans 15. True Saints fellowship one another—Paul recounts his diligence in preaching the gospel—The gifts of the Spirit are poured out upon the Gentiles.</i></p> <p><i>Romans 16. Paul sends greetings to various Saints—He counsels the Saints to avoid those who cause divisions—The Saints should be wise concerning good and innocent concerning evil.</i></p>	<p><i>Römer 15. Wahre Heilige haben untereinander Gemeinschaft – Paulus erzählt von seinem Eifer bei der Verkündigung des Evangeliums – Die Gaben des Geistes werden auf die Heiden ausgegossen.</i></p> <p><i>Römer 16. Paulus sendet Grüße an verschiedene Heilige – Er rät den Heiligen, diejenigen zu meiden, die Spaltungen verursachen – Die Heiligen sollten im Hinblick auf das Gute weise und im Hinblick auf das Böse unschuldig sein.</i></p>
<p>Supplemental Jewish and Holy Land Insights</p> <p>How can I be “me” among so many unlike me?</p> <p>One of Paul’s great concerns was the assimilation of early saints into the world culture that existed around them. Today’s Latter-day Saints are told to be in the world yet not part of it. “One of the most difficult challenges in our lives is to be in the world but not of the world (see John 15:19). Gospel doctrine makes it clear that we must live in this world to achieve our eternal destination. We must be tried and tested and found.” (Elder Quentin L. Cook of the Quorum of the Twelve Apostles Ensign, Feb. 2006, 53–55) One of the Jews’ greatest concerns is “conforming to the world,” or as they call it, assimilation. Note the similar trends of the challenge of Jewish assimilation and identity with that of the Latter-day Saints. “Assimilation is the process in which one cultural or national group loses its identity and becomes part of another group. Referred by Jews, assimilation means losing Jewish identity and becoming absorbed in gentile society.” “Throughout Jewish history assimilation of Jews has taken place and has been motivated by many factors. In some cases, Jews viewed gentile culture as superior and wished to join it.” “For some Jews, assimilation served as a shortcut to attaining individual advancement . . . Later, their admiration for the modern national state, a growing appreciation of the lifestyle</p>	<p>Ergänzende Jüdische und Heilige Land Einsichte</p> <p>Wie kann ich unter so vielen, die anders sind als ich, „ich“ sein?</p> <p>Eines der großen Anliegen des Paulus war die Integration der frühen Heiligen in die Weltkultur, die sie umgab. Von den heutigen Heiligen der Letzten Tage wird gesagt, dass sie zwar in der Welt seien, aber kein Teil davon seien. „Eine der schwierigsten Herausforderungen in unserem Leben besteht darin, in der Welt zu sein, aber nicht von der Welt (siehe Johannes 15:19). Die Lehre des Evangeliums macht deutlich, dass wir in dieser Welt leben müssen, um unser ewiges Ziel zu erreichen. Wir müssen erprobt und erprobt und gefunden werden.“ (Elder Quentin L. Cook vom Kollegium der Zwölf Apostel, Ensign, Februar 2006, Seite 53–55) Eines der größten Anliegen der Juden ist die „Anpassung an die Welt“ oder, wie sie es nennen, die Assimilation. Beachten Sie die ähnlichen Trends bei der Herausforderung der jüdischen Assimilation und Identität wie bei den Heiligen der Letzten Tage. „Assimilation ist der Prozess, bei dem eine kulturelle oder nationale Gruppe ihre Identität verliert und Teil einer anderen Gruppe wird. Im Sinne der Juden bedeutet Assimilation den Verlust der jüdischen Identität und das Aufgehen in der nichtjüdischen Gesellschaft.“ „Im Laufe der jüdischen Geschichte hat die Assimilation von Juden stattgefunden und wurde durch viele Faktoren motiviert. In einigen Fällen betrachteten Juden die nichtjüdische Kultur als überlegen und wollten sich ihr anschließen.“ „Für einige Juden diente die Assimilation als Abkürzung zum individuellen Aufstieg. . . Später führten ihre Bewunderung</p>

<p>and social structure of the dominant nations, and the idea of progress combined to create the conception that the Jewish national existence was outdated. Such Jews also felt that they were guilty of intellectual and emotional dishonesty in cherishing Jewish messianic hopes. Furthermore, instead of looking to <i>Erez</i> (land of) Israel as the Jewish national homeland, Jews became imbued with nationalistic feelings for the country in which they lived.” “Assimilation in the Jewish community of the United States has been directed by several different pressures. During colonial times, there were so few Jews that they were regarded as exotic.” (Encyclopedia Judaica Jr.)</p>	<p>für den modernen Nationalstaat, eine wachsende Wertschätzung des Lebensstils und der sozialen Struktur der herrschenden Nationen sowie die Idee des Fortschritts zu der Vorstellung, dass die jüdische nationale Existenz überholt sei. Solche Juden fühlten sich auch der intellektuellen und emotionalen Unehrllichkeit schuldig, als sie jüdische messianische Hoffnungen hegten. Darüber hinaus wurden die Juden von nationalistischen Gefühlen für das Land, in dem sie lebten, erfüllt, anstatt <i>Erez</i> (das Land Israel) als jüdische nationale Heimat zu betrachten.“ „Die Assimilation in der jüdischen Gemeinschaft der Vereinigten Staaten wurde durch verschiedene Zwänge gesteuert. Zur Kolonialzeit gab es so wenige Juden, dass sie als exotisch galten.“ (Enzyklopädie Judaica Jr.)</p>
<p>What do I miss being part of isolationism? “The Holocaust and the creation of the State of Israel caused many Jews to reaffirm their Jewish identity. The rapid economic rise of the bulk of the American Jewish community into the middle and upper-middle classes during the postwar period remade the lifestyle of American Jews, so that in many aspects Jews became part of the American establishment. This was particularly true in the realms of academic and artistic endeavor, where Jews became a dominant force during this era. It was thus no longer necessary to play down the fact of one's Jewishness. Increased efforts were made by almost every American Jewish body toward intensifying Jewish education and strengthening the connection between American Jews and Israel. The last generation of American Jews has rebuilt the institutions of Jewish communal life at an estimated cost of two billion dollars, and enormous personal energy.” (Encyclopedia Judaica Jr.) Assimilation for Latter-day</p>	<p>Was vermisse ich, Teil des Isolationismus zu sein? „Der Holocaust und die Gründung des Staates Israel veranlassten viele Juden, ihre jüdische Identität zu bekräftigen. Der rasche wirtschaftliche Aufstieg des Großteils der amerikanischen jüdischen Gemeinschaft in die Mittel- und Oberschicht während der Nachkriegszeit veränderte den Lebensstil der amerikanischen Juden, so dass Juden in vielerlei Hinsicht Teil des amerikanischen Establishments wurden. Dies traf insbesondere auf die Bereiche akademischer und künstlerischer Bestrebungen zu, wo Juden in dieser Zeit zu einer dominierenden Kraft wurden. Es war daher nicht länger notwendig, die Tatsache der eigenen Judentugehörigkeit herunterzuspielen. Fast alle amerikanisch-jüdischen Organisationen unternahmen verstärkte Anstrengungen, um die jüdische Bildung zu intensivieren und die Verbindung zwischen amerikanischen Juden und Israel zu stärken. Die letzte Generation amerikanischer Juden hat die Institutionen des jüdischen Gemeinschaftslebens mit geschätzten Kosten von zwei Milliarden Dollar und enormer persönlicher Energie wieder aufgebaut.“ (Enzyklopädie Judaica Jr.) Assimilation stellt für Heilige der Letzten Tage</p>

<p>Saints represents a compromise in lifestyle and obedience to the Lord's commandments. Yet being "in the world" and yet "not of the world" allows us the interchange with others and that can benefit, add-to our God-given standards. Those higher standards even apply to the treatment of our enemies.</p>	<p>einen Kompromiss in Bezug auf Lebensstil und Gehorsam gegenüber den Geboten des Herrn dar. Doch „in der Welt“ und dennoch „nicht von der Welt“ zu sein, ermöglicht uns den Austausch mit anderen, und das kann von Nutzen sein und unsere von Gott gegebenen Standards ergänzen. Diese höheren Standards gelten sogar für die Behandlung unserer Feinde.</p>
<p>How can I show my election of grace? Regarding being subject to God's ministers and keeping the commandments we can reflect on the discovery of the Dead Sea Scrolls. We find that the motivation of those who many call the Essenes was to move away from wickedness and establish a singular community of righteousness. They desired a system of ministers and arranged a shadow of biblical organization. Their leader was called the "Teacher of Righteousness" and he had two assistants. There was also a council of "Twelve Overseers." They had an order following the 'righteous king' which is said in Hebrew, "Melech Zedek." The Dead Sea sect shunned others and probably evoked one of the Savior's comments in the Sermon on the Mount. "Ye have heard that it hath been said, Thou shalt love thy neighbour, and hate thine enemy. But I say unto you, Love your enemies, bless them that curse you, do good to them that hate you, and pray for them which despitefully use you, and persecute you; That ye may be the children of your Father which is in heaven: for he maketh his sun to rise on the evil and on the good, and sendeth rain on the just and on the unjust. For if ye love them which love you, what reward have ye? do not even the publicans the same?" (Matthew 5:43-46)</p>	<p>Wie kann ich meine Gnadenwahl zeigen? In Bezug auf die Unterwerfung unter Gottes Diener und das Halten der Gebote können wir über die Entdeckung der Schriftrollen vom Toten Meer nachdenken. Wir stellen fest, dass die Motivation derjenigen, die viele die Essener nennen, darin bestand, sich von der Bosheit zu lösen und eine einzigartige Gemeinschaft der Rechtschaffenheit zu gründen. Sie wünschten sich ein System von Pfarrern und richteten einen Schatten biblischer Organisation ein. Ihr Anführer wurde „Lehrer der Gerechtigkeit“ genannt und hatte zwei Assistenten. Es gab auch einen Rat der „Zwölf Aufseher“. Sie hatten einen Befehl, der dem „gerechten König“ folgte, der auf Hebräisch „Melech Zedek“ heißt. Die Sekte vom Toten Meer mied andere und erinnerte wahrscheinlich an einen der Kommentare des Erlösers in der Bergpredigt. „Ihr habt gehört, dass gesagt worden ist: Du sollst deinen Nächsten lieben und deinen Feind hassen.[2] 44 Ich aber sage euch: Liebt eure Feinde und betet für die, die euch verfolgen, 45 damit ihr Kinder eures Vaters im Himmel werdet; denn er lässt seine Sonne aufgehen über Bösen und Guten und er lässt regnen über Gerechte und Ungerechte.“ (Matthäus 5:43-46)</p>
<p>How important are "Gentiles" to the Jews? Anciently, the covenant kingdom of Israel split in two, one was led by Ephraimite descendants and continued calling themselves the <u>Kingdom of Israel</u>. That northern kingdom included most of the tribes of Israel. Eventually, they were</p>	<p>Wie wichtig sind „Heiden“ für die Juden? Im Altertum teilte sich das Bundeskönigreich Israel in zwei Teile, eines wurde von ephraimitischen Nachkommen geführt und nannte sich weiterhin <u>Königreich Israel</u>. Dieses nördliche Königreich umfasste die meisten Stämme Israels. Schließlich wurden sie zerstreut und verloren ihre Identität – sie</p>

<p>scattered and lost their identity – mixing with and becoming Gentiles. The southern part of them became the <u>Kingdom of Judah</u>. It was inhabited mostly by the tribe of Judah, some Levites, Simeon, and a smattering of those who stayed in the southern part of the land of Israel. Those inhabitants of the Kingdom of Judah were subsequently identified as Judeans, or Jews. They kept their identity by holding on to biblical traditions, laws, rituals, and regulations. That was quite different than their northern brothers and sisters who were soon conquered, assimilated, and scattered. Their “DNA” is now scattered all through the Gentile nations. Other than Jews who have meticulously held on to their biblical traditions, laws, rituals, and regulations, a large part of the Jews has mostly forgotten that after their scattering, they eventually they would be gathered. Facilitating that would be the Ephraim – part of the Gentiles! “And in that day, there shall be a root of Jesse, which shall stand for an ensign of the people; to it shall the Gentiles seek: and his rest shall be glorious. And it shall come to pass in that day, that the Lord shall set his hand again the second time to recover the remnant of his people, which shall be left, from Assyria, and from Egypt, and from Pathros, and from Cush, and from Elam, and from Shinar, and from Hamath, and from the islands of the sea. And he shall set up an ensign for the nations, and shall assemble the outcasts of Israel, and gather together the dispersed of Judah from the four corners of the earth. The envy also of Ephraim shall depart, and the adversaries of Judah shall be cut off: Ephraim shall not envy Judah, and Judah shall not vex Ephraim.” (Isaiah 11:10-14)</p>	<p>vermischten sich mit den Heiden und wurden zu ihnen. Der südliche Teil davon wurde zum Königreich Juda. Es wurde hauptsächlich vom Stamm Juda, einigen Leviten, Simeon und einigen wenigen Bewohnern des südlichen Teils des Landes Israel bewohnt. Diese Bewohner des <u>Königreichs Juda</u> wurden später als Judäer oder Juden identifiziert. Sie bewahrten ihre Identität, indem sie an biblischen Traditionen, Gesetzen, Ritualen und Vorschriften festhielten. Das war ganz anders als ihre nördlichen Brüder und Schwestern, die bald erobert, assimiliert und zerstreut wurden. Ihre „DNA“ ist jetzt über alle nichtjüdischen Nationen verstreut. Anders als die Juden, die akribisch an ihren biblischen Traditionen, Gesetzen, Ritualen und Vorschriften festgehalten haben, hat ein großer Teil der Juden größtenteils vergessen, dass sie nach ihrer Zerstreuung schließlich gesammelt werden würden. Ephraim würde dies ermöglichen – ein Teil der Heiden! „ An jenem Tag wird es der Spross aus der Wurzel Isais sein, / der dasteht als Feldzeichen für die Völker; die Nationen werden nach ihm fragen / und seine Ruhe wird herrlich sein. An jenem Tag wird der Herr von Neuem seine Hand erheben, / um den übrig gebliebenen Rest seines Volkes zurückzugewinnen, von Assur und Ägypten, von Patros und Kusch, / von Elam, Schinar und Hamat / und von den Inseln des Meeres. 12 Er wird ein Feldzeichen für die Nationen aufrichten / und die Versprengten Israels zusammenbringen; / die Zerstreuten Judas wird er von den vier Enden der Erde sammeln. Dann wird die Eifersucht Efraims weichen / und die Bedränger Judas werden vernichtet. Efraim wird nicht mehr auf Juda eifersüchtig sein / und Juda wird Efraim nicht mehr bedrängen. Sie werden auf den Berghang der Philister gen Westen fliegen; / vereint plündern sie die Söhne des Ostens. Edom und Moab sind im Einflussbereich ihrer Hand, / die Söhne Ammons müssen ihnen gehorchen. (Jesaja 11:10-14)</p>
<p>What Gentiles will begin the gathering? “ . . . Salvation is come unto the Gentiles . . . ”</p>	<p>Welche Nichtjuden werden die Sammlung beginnen? “Vielmehr kam durch ihren Fehltritt das Heil zu</p>

(Romans 11:11) “. . . blindness in part is happened to Israel, until the fulness of the Gentiles be come in.” **(Romans 11:25)** “God should call in the last days, who should hold the power of priesthood to bring again Zion, and the redemption of Israel; and to put on her strength is to put on the authority of the priesthood, which she, Zion, has a right to by lineage; also, to return to that power which she had lost.” **(Doctrine and Covenants 113:8)** “From this **[D&C 133:11-16]** and other revelations in the Bible, Book of Mormon, and Doctrine and Covenants, we are informed that the Jews are to gather at Jerusalem. On this, the American Continent, the converted Israelites and Gentiles are to gather with the Latter-Day Saints and the revelation states that those who come from among the Gentiles are to “flee” unto Zion. However, they are not to go out “in haste,” that is to say, the Latter-day Saints are preparing they way. They are building the temples and the highways and performing the labors which are necessary for the tribes of Israel when their prophets shall speak to them and they shall receive their call to come to Zion . . .”

(Joseph Fielding Smith, Answers to Gospel Questions 5:72-74)

den Heiden, um sie selbst eifersüchtig zu machen.“ **(Römer 11:11)** „. . . Verstockung liegt auf einem Teil Israels, bis die Vollzahl der Heiden hereingekommen ist.“ **(Römer 11:25)** „Er nahm Bezug auf diejenigen, die Gott in den letzten Tagen berufen würde und die die Macht des Priestertums innehaben würden, um Zion wiederzubringen und zur Erlösung Israels; und seine Stärke anziehen heißt, die Vollmacht des Priestertums anzulegen, worauf es, Zion, kraft Abstammungslinie ein Recht hat, und auch, wieder zu der Macht zu gelangen, die ihm verlorengegangen war.“ **(Lehre und Bündnisse 113:8)** „Aus dieser **[LuB 133:11-16]** und anderen Offenbarungen in der Bibel, dem Buch Mormon und Lehre und Bündnisse wird uns mitgeteilt, dass sich die Juden in Jerusalem versammeln sollen. Auf diesem amerikanischen Kontinent sollen sich die bekehrten Israeliten und Nichtjuden mit den Heiligen der Letzten Tage versammeln, und in der Offenbarung heißt es, dass diejenigen, die aus den Heiden kommen, nach Zion „fliehen“ sollen. Sie sollen jedoch nicht „in Eile“ losziehen, das heißt, die Heiligen der Letzten Tage bereiten sich auf ihren Weg vor. Sie bauen die Tempel und die Straßen und führen die Arbeiten aus, die für die Stämme Israels notwendig sind, wenn ihre Propheten zu ihnen sprechen und sie ihren Ruf erhalten, nach Zion zu kommen. . .“ **(Joseph Fielding Smith, Antworten auf Evangeliumsfragen 5:72-74)**